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Spørgsmål 4 

Udenrigsministeren bedes kommentere de oplysninger, som den cypriotiske ambassadør, 
Antonis Toumazis, fremfører i Jyllands-Posten den 12. oktober 2006, og i denne forbindelse 
tilkendegive, om ministeren fortsat vil fastholde FN's plan for en deling af Cypern som et 
acceptabelt fremtidsscenarie for Cyperns indbyggere. 
 
 
Svar: 
 
Jeg beklager, at det ikke lykkedes at finde en samlet løsning på Cypern-problemet, således EU 
kunne optage et forenet Cypern den 1. maj 2004. 
 
Det er fortsat regeringens opfattelse - på linie med den generelle holdning blandt EU-landene - 
at Cypern-problemet skal løses gennem forhandlinger mellem de relevante parter inden for FN-
rammen. Det er ikke ensbetydende med, at EU ingen rolle kan spille. EU forsøger allerede på 
forskellig vis at bidrage til en løsning.  
 
Annan-planen er fortsat det mest komplette bud på en samlet løsning for et genforenet Cypern. 
Imidlertid må det først og fremmest være de involverede parter selv, der definerer, hvad de 
betragter som en gensidig acceptabel samlet løsning. Det betyder samtidig, at der også påhviler 
alle de involverede parter et særligt ansvar for at bidrage konstruktivt til tilvejebringelsen af en 
varig, omfattende og retfærdig løsning på Cypern-problemet. 
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